

# ANNA VIEBROCK

HEUTE DEMNÄCHST ENDE



The art of the internationally renowned stage and costume designer Anna Viebrock is mainly at home in the theatre. Now she presents an installation at the Skulpturenhalle by reusing material from a stage set, along with her stage set models.

Since studying at the Düsseldorf Academy of Arts in the 1970s, Anna Viebrock has developed a distinctive way of intertwining space, architecture and sculpture, which can now be experienced for the first time in a solo art exhibition.

Viebrock's unique stage sets are spatial collages of deceptive naturalism. Her hybrid invented spaces unfold enormous power with their shifted proportions, unusual combinations of architectural elements, and 'found' objects that tell their own stories.

The installation at the Skulpturenhalle developed out of the stage set for GUIDITTA, an opera that was performed in Munich in 2021 and was directed by Christoph Marthaler.

**30.08.2024 – 30.03.2025**  
**Skulpturenhalle**  
**Thomas Schütte Stiftung**



Die Kunst der international renommierten Bühnen- und Kostümbildnerin Anna Viebrock findet vor allem im Theater statt. Nun zeigt sie in der Skulpturenhalle eine Installation mit dem Material eines Bühnenbilds und ihren Modellen.

Seit ihrem Studium an der Düsseldorfer Kunstakademie in den 1970er Jahren hat Anna Viebrock eine spezielle Verschränkung von Raum, Architektur und Skulptur entwickelt, die nun erstmals in einer Einzelausstellung erlebt werden kann. Viebrocks unverwechselbare Bühnenbilder sind Raumcollagen, deren Naturalismus trägt.

Durch Proportionsverschiebungen, ungewöhnliche Zusammenstellungen von Architekturelementen, ‚gefundenen‘ Objekten, die eigene Geschichten erzählen, entfalten ihre hybriden Raumerfindungen eine große Kraft.

Die Installation in der Skulpturenhalle ist aus dem Bühnenbild für GIUDITTA entwickelt, einer Oper, die 2021 in München unter der Regie von Christoph Marthaler gespielt wurde.

- Anfahrt/How to get there  
Lindenweg, Ecke/Junction Berger Weg  
Nähe/Near Raketenstation  
41472 Neuss/Holzheim
- Öffnungszeiten/Opening hours  
Fr–So: 10–18 Uhr/  
Fri–Sun: 10 a.m.–6 p.m.
- Eintritt/Entrance  
Erwachsene/Adults: € 5,-  
Art:card/Schüler\*innen/Studierende: Eintritt frei/  
Art:card/Students: free/  
Gruppen: nach Vereinbarung/  
Groups: by arrangement
- Kontakt/Contact  
Berger Weg 16  
41472 Neuss/Holzheim  
Tel: +49 (0) 2182 - 829 85 20  
[www.thomas-schuetten-stiftung.de](http://www.thomas-schuetten-stiftung.de)